
> sestnik mora prijaviti škodo tekom 48 
j ur. Škodo bo ocenjevala komisija, v 
kateri bodo zastopani: 1 okrajni eko
nom, 1 finančni uradnik in L uradnik 
poljedelskega ministrstva. 

Po razpravi, ki se je sukala oko
li zavarovanja po toči, se je poljedel
ski svet dne 13. t, m. bavui z vpra
šanjem kmetijskih! osebnih kreditov, 
ki. ga je prvotno izdelal načelnik Mi
loš Stibler, xJredvidena je ustanovitev 
Glavne kreditne zadruge v, Beogradu. 

S Držav a bi dajala omenjeni zadrugi po 
trebna sr st̂  tako, da bi lahko po
deljevala drugam in zvezam zadrug 
zaželjena ^osojUa. Ta predlog je bil 
umesten. Zadružne organizacije so ga 
v polni meri sprejele. Poljedelsko mi
nistrstvo (minister Pucelj) si je pa po
deljevanje km^ijskih. kreditov zamislil 
tako, da bi o vsem tem odločevala zlo
glasna Uprava fondov. Zoper ta na
čin rešitve vprašanja kmet,,jskih kre
di le v so vse zadružne organizacije 
ugovarjale najodločneje; ugovor je 
bil povod za sklepanje kompromisne
ga (sporazumnega^ predloga, po ka
tereni se določa Glavna kreditna za
druga kot nekakšna ustanova /a kre
ditiranje zadružnimi ustanovam, upra
va fondov pa bi podeljevala, posojilo 
nevčlanjenim kmetovalcem. Za počet
ni kapital bo založila država 100 mi

i hjonov dinarjev. Doplačovala bo vsa
i ko leto 10 milijonov dinarjev, dokler 
i ne doseže svote 250 milijonov dinar
j je v. Obenem se država obvezuje glede 
j vsakoletnega prispevanja ene tretjine 
i čistega dobička razredne loterije. Sa~ 
I moobsebi je umevno, da brez obresti 
i O lavna kreditna zadruga in uprava 
j fondov si razdelita omenjene svote na 
j dvoje enakih delov. Uprava fondov bo 
I zahtevala 6% obresti. Zadružne zve

ze bodo plačevale 2%, v njih včlanje
! ne zadruge pa 4%, posojilojemalci pa 
j ponajveč 0%' obresti. 

Ko je poročevalec končaL se je 
! vršila živahna razprava, Večina go
| vondkov je povdarjala, da bi bilo naj 
j boljše, ako bi se puvortlo podeljevanje 
j kreditov zadružnim organizacijam. — 
| Govorilo se je tudi o potrebi državne 
kontrole nad zavodi, ki bi vršfli po
deljevanje kmetijskih poso.il. 

Naš poslaned Vladimir Pušenjak 
je povuaru, da je sprejemljiv edinole 

; prvotni zakonski predlog, nikakor pa 
\ oba izpremenjena. ki sta mu pozneje 
i sJertila. Govornik je bd mnenja, da bo
I de Kmetje itak pristopali k zadrugam, 
.' če bodo potrebovali ugodnih kreditov, 
j Izjavil je, da je skrb za nevčlanjene 
I poljedelce nepotrebna. Istotako je od' 
j klonil državno nadzorstvo nad zadru
j gami Od poljedelskega miuistra je 
: zahteval, da naj ozaači svoje tozadev
! no stališče. 

Minllster. Puoelj je v svojem govo
| ru utemeljeval potrebo sprejetja kom' 
; promlsnega predloga. Naposled je iz

razil upanje, da bodo s časom pre
vzeie zadruge podeLjevanjej osebnih 
kreditov. Dne 14, t. m. je poljedelski 
svet začel razpravljati o kmetskih 
zend.iških kreditih ter o organizaciji 
poljedelske službe. O zasedanju, ki je 
trajalo nekaj dni, sledi prihodnjič ob
širno poročilo, 

Vlada je usta ovila takozvani pol
jedelski svet. V poljedelskem svetu za 
Kopani kmetjiski strokovnjaki in iz
voljeni predstavite^ i kmetijskih za
drug in društu/ bodo dajali poljedel
skemu minTstru razne nasvete. Polje

utelski svet je pričel delovati 12. t, m. 
Predsednikom je bil soglasno izvoljen 
beograjski vseučjliški profesor Ilauo
vanovič, Omenjena ustanova šteje za
*sem 30 oseb. 12 „svetnikov" imenuje 
poljedelski mii ister iz vrst poledel
<Jfiiv, ostalih 18 pa odpade na razne 
kmetijske kružbe in društva. V prvi 
•ep, k' je bila predvidena na 8 dnev
no delovanje, so obravnavali vprašan
je zavarovanja zoper točo. Kakor smo 
izvedeli, nameravajo ustanoviti poseT 
ben zavarovalni sklad v znesku 100 
jnilijonov dinarjev. Kmetje, katerim je 
■ničla toča poljske pridelke in ne po
sedajo več nego 5 ha zeml e, bi dobili 
po nameravani uredbi takoj izplača
nih 50% zavarovalnine. Naknad o bi 

:se jrra povrnila vsa po toči povzroče
na škoda. Vsak po toči prizadeti ipo

Poljedelski svet 
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